

**2000年10月18日(星期三)**  
**立法會會議席上**  
**李華明議員就“創造就業機會”**  
**提出的議案**

**議案措辭**

“鑒於本港失業率仍然高企，以及低收入人士有增加的趨勢，本會促請政府：

- (一) 透過稅務優惠，鼓勵僱主開設更多新職位，聘用接受培訓的失業人士；
- (二) 支援弱勢社羣在社區發展合作社，創造服務本區的職位及工作崗位；
- (三) 立法規定殘疾人士聘用配額制度，增加殘疾人士獲聘用的機會；
- (四) 增設教學助理及資訊科技統籌員職位；及
- (五) 設立鐘點傭工轉介中心，增加婦女的兼職工作機會。”

(Translation)

**Motion on “Creating employment opportunities”  
to be moved by Hon Fred LI Wah-ming  
at the Legislative Council meeting  
on Wednesday, 18 October 2000**

**Wording of the motion**

“That, in view of the persistently high unemployment rate in Hong Kong and the increasing number of low-income earners, this Council urges the Government to:

- (a) encourage employers, through tax concessions, to create more new jobs and offer them to the unemployed who have undergone training;
- (b) assist the socially-disadvantaged groups to set up community co-operative societies, so as to create jobs and posts to provide services for the local community;
- (c) legislate for a quota system for the employment of the disabled, so as to increase their chance of getting employed;
- (d) create the posts of teaching assistants and information technology co-ordinators;  
and
- (e) set up referral centres for part-time domestic helpers so as to create more part-time employment opportunities for women.”